

PRESSE RELEASE N° **00018** CRP/MINAT/IGOE/DAP

The Minister of Territorial Administration hereby informs the National and International Community that, following the publication of Decree n° **2025/412 of 1st September 2025** convening the electoral colleges for the election of Regional Councillors on **the 30 November 2025**, and in compliance with the provisions of the electoral code, the ministry shall be issuing accreditations to observers of the aforementioned poll.

He therefore calls on interested national and international partners, working especially in area of elections, democracy, and human rights, to submit to the Inspectorate General of Elections of MINAT, latest **29th November at 3 pm** prompt, the files relating thereto, comprising the following documents:

- 1- An application addressed to the Minister of Territorial Administration;
- 2- A copy of the legal instrument justifying the legal existence of the organisation or association working in the areas of elections, democracy and human rights;
- 3- The list and full identities of the observers, stating the localities in which the wish to observe;
- 4- A copy of an observation report of a previous election or any other useful supporting document.

In addition to the above-mentioned documents, international observers shall each provide:

- 1- A copy of passport, identification page and the page bearing the visa and stamp of entry into Cameroon;
- 2- A mission order issued by the body or organisation for which they work;
- 3- A photocopy of a round flight ticket, if applicable;
- 4- A health or repatriation insurance;
- 5- Proof of sufficient resources to cover their stay and observation activities.

All files submitted beyond this deadline shall be rejected.

The Minister for Territorial Administration hereby underscores that all transport, accommodation and other cost shall be borne exclusively by the accredited observers or organisations that assigned them./-

Yaounde, **24 NOV 2025**

Minister of Territorial Administration



ATANGA NJI Paul



COMMUNIQUE RADIO-PRESSE N° 000018 CRP/MINAT/IGQE/DAP

Le Ministre de l'Administration Territoriale a l'honneur de faire connaître à la Communauté Nationale et Internationale que, suite à la publication du décret n° **2025/412 du 1^{er} septembre 2025** portant convocation des collèges électoraux en vue de l'élection des Conseillers Régionaux, **le 30 novembre 2025**, le Département Ministériel dont il a la charge procédera, conformément aux dispositions du code électoral, à l'accréditation des observateurs électoraux pour ledit scrutin.

Il invite par conséquent les partenaires et les organisations nationales et internationales intéressés, œuvrant notamment dans le domaine des élections, de la démocratie, des droits de l'homme, à déposer à l'Inspection Générale Chargée des Questions Électorales (porte 422) du MINAT, au plus tard, le **29 novembre 2025** à 15 heures précises, les dossiers y relatifs constitués des pièces ci-après :

1. Une demande adressée au Ministre de l'Administration Territoriale ;
2. Une copie de l'acte justifiant l'existence légale de l'organisation ou de l'association exerçant dans les domaines des élections, de la démocratie et des droits de l'homme ;
3. La liste et l'identité complète des observateurs indiquant les zones d'observation sollicitées ;
4. Une copie d'un rapport d'observation d'une précédente élection ou toute autre pièce jugée opportune.

Pour les Observateurs Internationaux, en plus des pièces sus-mentionnées et pour chaque observateur :

- 1- Une copie du passeport, page d'identification et celle comportant le visa et le cachet d'entrée sur le territoire national ;
- 2- Un ordre de mission délivré par la structure où l'organisme qui l'emploie ;
- 3- Une photocopie du billet d'avion aller et retour, le cas échéant ;
- 4- Une assurance couvrant la prise en charge maladie ou de rapatriement du corps en cas de décès ;
- 5- La justification des ressources suffisantes pour la prise en charge du séjour et des activités de la mission d'observation.

Les dossiers déposés au-delà du délai sus-mentionné seront déclarés irrecevables.

Le Ministre de l'Administration Territoriale tient à préciser que les frais liés au transport, au logement et aux autres commodités sont à la charge exclusive des observateurs accrédités ou des organismes qui les auront désignés./-

Yaoundé, le **24 NOV 2025**

Le Ministre de l'Administration Territoriale



ATANGA NJI Paul